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wij graag
de buurt
verbinden

Overal lampjes, nat en koud, dus tijd voor ons kerstnummer. Het was weer een veelbewogen 
jaar. We schrijven opnieuw over de luchtkwaliteit die nog steeds beroerd is, over het hek 
om de Lambertuskerk dat er hoogstwaarschijnlijk niet komt en over de wateroverlast die 
in sommige straten is ontstaan omdat de riolering niet meer in orde is. Verder krijgt u een 
update over bouwactiviteiten en activiteiten om pleinen, parken en speelplaatsen te 
verfraaien en te vergroenen. We schrijven over de onrust in de Ravelijn en over de plannen 
om een nieuwe school in West te starten. We vertellen over het wel en wee in het BeiHuis. 
We laten zien dat er een paar zeer geslaagde straatfeesten waren. U treft informatie van 
de Gemeente Maastricht, de data voor de vergaderingen van het buurtnetwerk en een 
uitnodiging voor de nieuwjaarsborrel. 
De redactie is ook al druk aan het nadenken over het 25-jarig jubileum van het buurtnet-
werk en het buurtblad dat we in 2024 gaan vieren. We vragen u op zolder in oude dozen te 
kijken naar foto’s en we zoeken ook verhalen uit diezelfde oude doos. Mail ons als u een 
goed verhaal weet over de buurt, over initiatieven, uw frustraties en uw vreugdes van de 
afgelopen 25 jaar in de Brusselsepoort.  
We wensen u een heel gelukkig nieuwjaar met veel plezierig contact met uw naaste buren 
en andere buurtbewoners. We gaan het weer samen doen in 2024!

Van de redactie
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Agenda

zondag 7 januari | 16-18 uur
Nieuwjaarstreffen; proost met 
de buren op 2024, als vanouds in  
Café 1900 aan het Orleansplein

Buurtvergadering

di 16 januari 2024 | 19-21 uur 
di 19 maart 2024 | 19-21 uur 
di 21 mei 2024 | 19-21 uur 
di 17 september 2024 | 19-21 uur
di 19 november 2024 | 19-21 uur 
locatie: BeiHuis, Brusselse Poort 
(tussen AH en ICI Paris)

Dit buurtblad is een uitgave van 

Buurtnetwerk Brusselsepoort 

en verschijnt in 2023 2x per jaar 

in een oplage van 2000 exemplaren

redactie louise van bronswijk, arja peters, 

wim schoenmakers, jojet lysen, herm willems, 

lodewijk zengerink, manon habets
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Vragen of informatie delen?

Heeft u vragen of wilt u uw informatie 

graag met ons delen voor een volgend 

nummer? Stuur een email naar: 

info@buurtnetwerkbrusselsepoort.nl 

nieuwjaarstreffen7 januari 202416-18 uur
café 1900orleanspleinmaastricht
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Momenteel financieren we de dagdagelijkse 
dingen uit het onderzoek dat we met een 
aantal partijen uitvoeren en financiert het 
Buurtnetwerk een deel van de huur waarbij 
het winkelcentrum het andere deel voor 
rekening neemt. Echter de middelen vanuit 
het onderzoek waar we de dagdagelijkse 
kosten mee betalen lopen nog maar tot en 
met april volgend jaar. Zaak dus dat we op 
zoek gaan naar nieuw geld. We hopen begin 
volgend jaar meer duidelijkheid te hebben 
over mogelijke voortzetting van alles wat 
we doen in het BEIhuis.

Ons programma voor begin volgend jaar 
blijft in ieder geval vol zitten. Naast de 
open inloop, waar u natuurlijk van harte 
welkom bent, gaan we ook weer aan de 
slag met het maken van eigen kunst, het 
schrijven van eigen verhalen, een gezellige 
spelletjesmiddag en -avond, het vertonen 
van een mooie film, het filosofie café, op 
iedere eerste vrijdag van de maand onze 
rommelmarkt, et cetera. Voor de exacte 
planning verwijzen we u graag naar de 
website van het buurtnetwerk. 

Van zorg naar maatschappij
Zoals u wellicht weet is een van de 
doelstellingen van het BEIhuis om geza-
menlijk te werken aan allerlei onderdelen 
van gezondheid die door bezoekers als 
belangrijk worden ervaren. Het meest 
eenvoudige voorbeeld hiervan is de 
bestrijding van eenzaamheid. Veel 
eenzame momenten leiden tot meer ziekte 
en meer klachten die bij de huisarts 
terecht komen terwijl ze niet direct bij de 
huisarts opgelost kunnen worden. Naast 
het BEIhuis zijn er in de stad veel voorbeel-
den van burgerinitiatieven die werken aan 
alle aspecten van gezondheid. Al deze 
burgerinitiatieven kampen echter jaarlijks 
met veel onzekerheden. Krijgen we ook 
volgend jaar nog geld? Kunnen we blijven 
zitten op de plek waar we nu zitten? Et 
cetera. Hoewel iedereen onderstreept dat 
deze initiatieven van groot belang zijn voor 
een meer zorgzame samenleving lukt het 
toch maar niet om meer zekerheid te 

bieden aan de initiatieven. Zeven van deze 
initiatieven in Maastricht hebben nu de 
handen ineengeslagen en samen met de 
Universiteit van Maastricht subsidie 
aangevraagd om in beeld te brengen wat 
verschillende instituties zouden moeten 
doen om hen een betere toekomst te 
bieden. De zeven organisaties zijn:

1 Kinder- en zorgboerderij Daalhoeve 
2 Kinder- en zorgboerderij De Heeg 
3 Ontmoetings- en activeringsplek  
 Het Beihuis 
4  Werkplaats voor ambachtelijk en 

creatief werk Het Werkhuis 
5  Stichting Lefteam voor opvang van 

talenten die uit het schoolsysteem 
vallen 

6 Stichting Boeken voor Mensen 
7  Stichting Maastricht Vitale Stad gericht 

op vergroting kansen op vitaliteit, 
bewegen, sport en ontmoeting.

We hopen begin volgend jaar op positief 
bericht vanuit ZONMW (het samenwer-
kingsverband van ZorgOnderzoek  
Nederland (ZON) en het gebiedsbestuur 
Medische Wetenschappen (MW) van de 
Nederlandse organisatie voor Weten-
schappelijk Onderzoek) zodat we dit 
belangrijke thema op kunnen pakken.  
We houden u in ieder geval op de hoogte. 

beihuis 
updates
openingstijden BeiHuis

Iedere dinsdag / 10-16 uur
open inloop
 
Iedere woensdag / 11-13 uur
open inloop
•   Filosofie cafe 10.30-12 uur (1x per 

maand; zie website voor actuele data)
 
Iedere donderdag / 10-15 uur
open inloop 
•  10-11 uur Qigong (vrij entree)
• eerste donderdag van de maand:
 intuïtief tekenen (vrij entree)
 
iedere vrijdag / 10-14 uur
open inloop
aansluitend van 14-20 uur 
•  Oekraïne-Nederland gemeenschap, 
 diverse workshops en activiteiten  
 (vrij entree)
• eerste vrijdag van de maand:
 rommelmarkt; neem je spullen mee!

Zie 'nieuws' voor alle actualiteiten op 
www.buurtnetwerkbrusselsepoort.nl 

Locatie: winkelcentrum Brusselse Poort 
(tussen AH en ICI Paris)

Het BeiHuis 
na 1,5 jaar door Evelien Meijerink

Soms is het nauwelijks voor te stellen dat we in april 2022 zijn gestart met het 
BeiHuis en dan weer lijkt het alsof we er altijd zijn geweest en nooit weg zullen 
gaan. De vele bezoekers die dagelijks binnen komen lopen onderstrepen de 
grote waarde van het BEIhuis keer op keer. Toch moeten we voor de toekomst 
op zoek naar nieuwe middelen om het BEIhuis overeind te kunnen houden. 
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Burendag
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Frederikbastion
door Arja Peters

Op 23 september was het weer feest aan de Frederikbastion 
voor het hele buurtje. Er waren veel aanmeldingen maar de 
opkomst op de middag zelf was overweldigend! Chapeau voor 
de feestcommissie! Alles was perfect geregeld! Tenten, 
lampjes, grote barbecues, statafels, zitplekken, muziek, 
spellen voor de kinderen en zelfs een echte vuurplek was er.
Oude bewoners, jonge bewoners nog in de kinderwagen, 
iedereen was er en het was echt een hele gezellige middag 
en avond.Dankzij de bijdragen van restaurant Cinq en van 
Buuren, frituur Bastion, buurtsuper Yildiz en het Front werd 
er heerlijk gegeten en dankzij Judith waren de kinderen 
prachtig geschminkt.
Tot laat in de avond ging het feest door maar…niet kinderach-
tig, de volgende ochtend was alles in een mum van tijd weer 
sjiek en sjoen. Voor herhaling vatbaar!
Dankjewel Rob, Paul, Atal, Maurice, Kim, Huub, Roy en Pieter

Franquinetstraat
door Carole Vegter

Tijdens het laatste weekend van september hebben we traditiege-
trouw weer een burendag georganiseerd. Vanaf een uur of drie 
kwamen we als buren samen om alles op te bouwen. Er werd 
lekker gesmuld van alle zelfgebakken lekkers en er was veel 
gezelligheid en interactie tussen oud, jong, vaste bewoners en 
studenten. Elkaar leren kennen zorgt voor verbondenheid en 
begrip. Iedereen heeft er van genoten. Tot volgend jaar! 

 Heb je een vraag, zin in een praatje 
of gewoon voor de gezelligheid? 
Loop eens binnen, de koffie staat klaar. 

Komen de tijdstippen van de inloop- 
uren minder goed uit of heeft u tips of 
ideeën? Neem dan telefonisch contact op 
met Evelien Meijerink: 06-27 17 57 78.

Fractal Art 
& Neuro 
Grafic Art
Door jezelf een vraag 
te stellen of een 
opdracht te geven kun 
je met deze vorm van 
kunst nieuwe patronen 
en banen in je hersens 
stimuleren die je 
helpen met het zoeken 
naar de oplossingen. 
Dat klinkt moeilijk, maar 
het is een eenvoudige 
manier van tekenen 
die iedereen kan. 

Doe eens mee in het 
BeiHuis en ontdek de 
kunstenaar in jezelf.
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Piet Rats, Veronique Vrancen, Harrie 
Bergers en André Coolen, bewoners van 
de Joseph Hollmanstraat en de Victor 
de Stuersstraat hebben een werkgroep 
opgericht en in mei 2023 een brief 
geschreven aan de projectontwikkelaar 
met afschrift aan college van B&W en 
de gemeenteraad waarin ze aangaven 
waarom ze tegen de bouw waren. 
Naar aanleiding van suggesties van deze 
werkgroep en omwonenden, en na overleg 
met de gemeente, heeft de projectontwik-
kelaar op 14 september jl. een heel nieuw 
plan gepresenteerd. Dat wijkt sterk af van 
het oorspronkelijke plan en bestaat in grote 
lijnen nog maar uit tien grondgebonden 
woningen met tuin(tje) waaronder vijf 
levensloopbestendige (senioren)woningen 
en er is geen sprake meer van appartemen-
ten. Dit nieuwe plan is dus - in beginsel - 
een opsteker voor de omwonenden. 
Echter het gaat tot dusver nog maar om 
een ontwerpschets waaraan niemand 
gebonden is of rechten kan ontlenen. Op 
dit moment buigt de Welstandscommissie 
zich over het plan. De projectontwikkelaar 
moet nog verschillende onderzoeken doen 
en zal dan een aanvraag omgevingsver-
gunning indienen bij de gemeente met een 
gedetailleerde uitwerking van de plannen. 
Dat zal niet eerder zijn dan in 2024. 

De werkgroep volgt de ontwikkelingen 
op de voet en zal zo nodig een zienswijze 
naar voren brengen tegen de ontwerp-
omgevingsvergunning en rechtsmiddelen 
inzetten tegen de te verlenen omgevings-
vergunning. Er blijven zorgen bestaan 
over de parkeerplaatsen en over mogelijk 
gedwongen verwijdering van bomen. Het 
contact met de projectontwikkelaar loopt 
tamelijk stroef maar de omwonenden zijn 
bereid tot contact en de projectontwikke-
laar luistert wel, dus er is nog steeds hoop 
dat dit gecompliceerde ei ooit een keer 
gelegd gaat worden. Voor wie nieuwsgierig 
is: het nieuwe plan is te raadplegen op 
de website van de projectontwikkelaar: 
https://tweelicht.nu/. Het plan ziet er mooi 
uit en mogelijk gaan tien huishoudens 
ooit ervaren dat het goed wonen is in 
de Brusselsepoort. De werkgroep is te 
bereiken via p.rats@home.nl. Wij wensen 
omwonenden en uitvoerenden opnieuw 
veel wijsheid en geduld toe. We houden 
u op de hoogte. 

De overlast van de al jaren durende 
nieuwbouw van het huis Franquinetstraat 
40 kreeg op 23 juni een nare wending. 
Twee studenten uit het huis op nr. 38 
werden vergiftigd met koolmonoxide en 
ontsnapten op een haartje na aan de dood. 

Wat gebeurde er? De elektriciteit voor de 
bouw van Franquinetstraat 40 draaide al 
maanden op een dieselaggregaat omdat 
Enexis achterloopt met aansluiten. 
Dit aggregaat werkte met name om het 
water weg te pompen in de dieper gelegen 
ruimten van het te bouwen huis op nr. 40. 
Een groot gedeelte van dat huis komt onder 
het maaiveld te liggen in het oude souter-
rain van het slachthuis dat daar ooit stond. 
Rond 22 juni was er sprake van heftige 
regenval en twee, niet zo heel slimme 
bouwvakkers, plaatsten het aggregaat, dat 
aan moest blijven vanwege de overvloedige 
regen, in een afgesloten ruimte omdat ze 
bang waren voor geluidsoverlast. Dat moet 
je dus nooit doen met een dieselaggregaat! 
Een studente van het aangrenzende huis 
op nr. 38 hoorde haar wekker aflopen, 
voelde zich heel ziek en wilde weer 
teruggaan naar bed toen ze zag dat haar 
vriend er heel raar bijlag. Ze was nog net 
helder genoeg om te bedenken dat dat 
niet normaal was en belde met 112 waar 
snel en deskundig werd gereageerd op de 
melding. De ambulance kwam en daarna 
de brandweer, alle bewoners moesten 
hun huis uit en de twee suffe studenten 
mee naar het ziekenhuis waar ze zuurstof 
kregen. Daardoor was het gevaar snel 
geweken en aan het eind van de middag 
konden ze weer naar huis. De overige 
bewoners hadden geen klachten of genoeg 
aan frisse lucht. De brandweer en politie 
vertelde de twee studenten wel dat het niet 
veel langer had moeten duren of ze hadden 
hun studietijd in Maastricht nooit meer 

Bouwen en wonen in 
de Brusselsepoort   

door Jojet Lysen

Hoe staat het met de plannen voor de bebouwing op het terrein tussen de 
Joseph Hollmanstraat en Anton van Eelenstraat? Vorige keer schreven we 
over verontruste omwonenden die geconfronteerd werden met plannen 
voor 17 huizen en dat totaal niet zagen zitten. 

De Lambertuskerk
door Jojet Lysen

De eigenaar van de kerk verraste de buurtbewoners tijdens de opnames met zijn 
besluit om de omgevingsvergunning aan te laten passen en de bouw van het hek 
achterwege te laten. Inmiddels hebben we mailcontact gehad met de eigenaar en 
wachten we op nieuwe tekeningen. De hoorzitting over het bezwaar gaat tot nader 
orde niet door en is misschien helemaal niet meer nodig als aan onze bezwaren —
geen hek, geen fietsenstalling aan de voorzijde en uitsluitend parkeren voor 
werkgebonden auto’s— tegemoet wordt gekomen. We hopen met een delegatie van 
direct betrokken bewoners en leden van het buurtnetwerk op een spoedig gesprek; 
we zijn erg blij dat de eigenaar van het hek wil afzien en gaan ook onze andere 
wensen met hem bespreken. 
Elke keer als ik nu ‘s-avonds langs de kerk fiets kijk ik heel tevreden naar het 
portaal van de hand van Wim van Hoorn, ben ik blij met een eigenaar die dit 
gigantische monument goed onderhoudt en met de buurtbewoners die op allerlei 
manieren jarenlang voor het behoud van de kerk gestreden hebben. 
Wist u trouwens dat de grote houten deuren van de kerk gemaakt zijn van hout van 
een Duitse noodbrug uit 1914? Die brug spoelde bij Sint Pieter aan. Het betere 
hergebruik!

Wie regelmatig naar RTV Maastricht kijkt zal misschien het interview 
gezien hebben over het bezwaar dat ik namens het buurtnetwerk 
indiende tegen de verleende omgevingsvergunning voor o.a. een hek 
van 150 cm hoog rond de Lambertuskerk. 
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kunnen navertellen. Ik sprak de betreffende 
studenten op ons buurtfeest op 23 septem-
ber en vroeg naar de uitkomst van het 
onderzoek dat zou worden ingesteld. 
De studenten hadden nooit meer iets 
gehoord, zeiden ze. Niet van de eigenaar 
van nr. 38 en na één telefoontje, ook niet 
meer van de eigenaar van nr. 40. De 
studenten zijn, tamelijk getraumatiseerd, 
inmiddels verhuisd en de politie en brand-
weer hebben de melding afgesloten. Het is 
niet duidelijk of Bouw- en Woningtoezicht 
van de Gemeente Maastricht nog iets 
onderneemt richting gedupeerde studenten 
of naar de verantwoordelijke bouwers. 

In de omgeving Franquinetstraat, 
Annalaan, Victor de Stuerstraat, Joseph 
Hollmanstraat is de overlast door studen-
ten ogenschijnlijk behoorlijk afgenomen; 
misschien hebben we geluk met deze 
postcoronalichting studenten. Wat niet is 
veranderd is de totaal onverschillige wijze 
waarop verhuurders met hun panden 
omgaan. Veel verhuurders realiseren zich 
nog steeds niet dat hun panden in een 
woonbuurt staan en vertikken het om voor 
een nette woonomgeving voor de rest van 
de buurt te zorgen. Ik sprak de beheerder 
van een hoekpand op de Annalaan en 
Franquinetstraat aan op de verwaarloosde 
pui, het onkruid en de fietsenoverlast. Zijn 
reactie: wij onderhouden dat pand prima. 
We spuiten een keer per jaar met gif tegen 
het onkruid en de studenten kunnen best 
zelf een doekje over de kozijnen halen. 
En met de fietsen heb ik als beheerder 
niets te maken, daar mag ik van de 
Gemeente Maastricht niet eens aankomen. 
Een volslagen idiote reactie in mijn ogen. 
Ik heb zelf ooit ook gestudeerd en was toen 
met héél véél dingen bezig maar niet met 
een doekje over de kozijnen. (Dat besef 
kwam pas later met de luiers en de 
hypotheekbetalingen). In de Beatrixhaven 
onderhouden ondernemers hun gebouwen 
en bedrijfsterreinen beter dan verhuurders/
ondernemers in de Brusselsepoort (een 
enkele gunstige uitzondering daargelaten). 
Ook de zo gewenste vergroening van de 
buurt komt niet goed van de grond door de 
huisjesmelkers. De verhuurindustrie hoeft 
zich aan geen enkele regel te houden. Het 
blijft voor de meeste huisjesmelkers in 
onze buurt een kwestie van wij de lusten 
en de buurt de lasten. Wat mij betreft mag 
de Gemeente Maastricht huisjesmelkers 
die hun panden niet onderhouden en geen 
actie ondernemen tegen overlast van 
fietsen sneller aanspreken, maar omdat 
verhuurders in deze stad nog steeds niet 
vergunningplicht zijn kan dat juridisch 
blijkbaar niet. Misschien een item voor de 
gemeenteraadsverkiezingen in 2025?

Geen wijkagent meer   
door Jojet Lysen

Vanaf 1 januari veranderen de ophaal-
dagen van het afval in Maastricht. 
Voor veel bewoners verandert er iets. 
Kijk in de MilieuApp of op de papieren 
afvalkalender voor de dagen waarop 
je jouw afval buiten kunt zetten. 
Er verandert niets in hoe vaak je je 
afval aan de straat kunt zetten. 

Afval 
door Jojet Lysen

Twee studenten 
werden vergiftigd met 

koolmonoxide en 
ontsnapten op een 

haartje na aan de dood. 

foto Ronald van den Hoven

Brusselsepoort heeft al tijden geen vaste 
wijkagent meer. Ron Schleipen is niet meer 
werkzaam als wijkagent hoewel dat nog 
wel op de website staat. Er komt geen  
nieuwe wijkagent meer maar bewoners 
kunnen bellen met het algemene nummer 
0900-8844. We wonen nu volgens de politie 
in Cartier Noord-West, dat klinkt sjiek 
maar het betekent dat één van de vier 
dienstdoende wijkagenten een vraag of 
melding zal oppakken. Jammer dat het 

zo geregeld wordt. Het zal wel te maken 
hebben met bezuinigingen maar als 
bewoners de ogen en oren van de buurt 
moeten zijn dan is een vast aanspreek-
punt en een vertrouwd gezicht belangrijk. 
De drempel om zaken te melden ligt veel 
hoger als er geen vertrouwd gezicht is. 
De zo gewenste betere samenwerking 
tussen Handhaving en Politie in de buurt 
komt hierdoor ook niet van de grond en 
dat probleem speelt al jaren. 

https://tweelicht.nu/
mailto:p.rats@home.nl


Op dinsdag 5 december hebben een aantal samenwer-
kende buurtnetwerken tijdens een vergadering van de 
gemeenteraad, aan de hand van een ‘inspraakreactie’, 
geprobeerd om de raadsleden en wethouder te over-
tuigen om de 4 miljoen euro die voor de milieuzone 
was bestemd uit te geven aan zinvolle projecten die 
de luchtkwaliteit daadwerkelijk verbeteren. 

Luchtkwaliteit
door Manuël Boessen
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Startpunt van een rondgang was de 
speelplek aan de Fons Olterdissenstraat; 
één van de meest intensief gebruikte 
speelplekken, maar daardoor ook hard 
aan onderhoud toe. Dat onderhoud is 
door de gemeente nu naar voren gehaald: 
niet 2026 maar 2024. 
Tevens heeft Louise van Bronswijk met 
succes een aanvraag ingediend voor een 
kindvriendelijke ondergrond voor de te 
vernieuwen speelplek. Ook de andere 
speelplaatsen in de wijk zijn tijdens de 
rondgang besproken, net als de stroef 
lopende verbeteringen aan het Orleans-
plein, en onze zorgen over verkeers-
intensiteit op de randweg.
Wat de Randweg betreft: Ravelijn heeft 
voor elkaar gekregen dat de gemeente 

komend jaar maatregelen gaat nemen om 
overlast bij de Fort Willemweg aan te 
pakken. Snelheidsbeperkingen nabij de 
school, en het aanleggen van een ver-
keersdrempel zijn daar onderdeel van.
Bij het begin van het nieuwe jaar wordt 
de systematiek van bestemmingsplannen 
vervangen door een nieuw systeem van 
omgevingswet en omgevingsplannen. Een 
belangrijk onderdeel van die verandering 
is participatie: de aanvrager van een 
omgevingsvergunning zal als onderdeel 
van de aanvraag moeten laten zien hoe 
met participatie rekening is gehouden. In 
de voorbereiding naar dit nieuwe systeem 
heeft BuurtBalans een belangrijke rol 
gespeeld in het bepleiten van een rol voor 
de buurtnetwerken.

Bezoek van onze 
‘buurtwethouder’ 
Manon Fokke

door Dirk Tempelaar

Toen waren de rapen al gauw beetgaar in de wijk;  
in een mum van tijd waren alle 104 huishoudens op 
de hoogte. De bewonersvereniging nam contact op 
met Servatius, en kreeg te horen dat er op dat 
moment nog geen mededelingen gedaan konden 
worden. Even later hapten de lokale media gretig in 
de zaak, en binnen korte tijd was de hele stad op de 
hoogte. Een lokale krant publiceerde zelfs een 
stekelige reactie, afkomstig van onder een of andere 
beschimmelde steen in Spanje: ‘Gauw platgooien die 
wijk, en deporteren al die kunstenaars, die daar zowat 
voor niks wonen!’ Maar het is alweer drie decennia 
geleden dat er in de Ravelijn inderdaad studenten 
van de van Eyck-, en de Stadsacademie woonden. 
Omdat er toen vanuit werd gegaan dat de wijk op 
korte termijn gesloopt zou worden konden zij daar 
zolang voor een habbekrats verblijven. Maar… het zou 
allemaal anders lopen. De huizen staan er nog steeds. 
Nu is het een gezellige wijk waar men nog ouderwets 
naar elkaar omkijkt.

Begin oktober werd de bewonersvereniging dan 
toch geïnformeerd. Bouwtechnisch onderzoek had 
het volgende opgeleverd: Om de buitenmuren te 
kunnen isoleren moeten extra spouwankers worden 
aangebracht. De daken en de riolering moeten 
worden vernieuwd. Tenslotte moeten ook de aanwezige 
‘koudebruggen’ worden aangepakt. In feite zijn er drie 
mogelijke opties: renovatie, sloop en nieuwbouw, of 
historiserende herbouw. Dat laatste betekent dat de 
wijk wordt afgebroken, maar in precies dezelfde stijl 
weer wordt opgebouwd. Maar dan wel met moderne 
materialen, waardoor de huizen energiezuinig worden 
en minder gehorig. Dat laatste is ook de duurste optie. 
De nieuwe bewonersvereniging besloot Leon Breukers, 
de directeur van bouwvereniging Servatius, uit te 
nodigen om eens kennis te komen maken. 
Op 1 november heeft hij een rondleiding door de wijk 
gekregen. Op dat moment liep er nog een sociaal 
cultuurhistorisch onderzoek naar de wijk. Begin 
december maakte bouwvereniging de einduitslag 
bekend: de Ravelijn, als unieke buurt, blijft behouden! 
Want er is gekozen voor renovatie.  

Binnenkort worden alle bewoners uitgenodigd 
voor een hoorzitting. De te volgen werkwijze wordt 
dan toegelicht. Servatius heeft verzekerd dat de 
bewonersvereniging gedurende de gehele renovatie 
constructief betrokken zal worden bij de gang van 
zaken.

Op een warme zomerdag in de vakantie werd 
er een hoogwerker gezien in de Halvemaan-
straat. Een nieuwsgierige bewoner vroeg aan 
een medewerker wat ze aan het doen waren. 
‘Servatius wil de wijk slopen, en wij moeten 
advies uitbrengen over de staat van de 
woningen.’ was het antwoord. De verbaasde 
reactie was: ‘En hoe is de staat van deze 
huizen dan?’ ‘Nou, die zijn nog prima hoor, 
zeker gezien de leeftijd.’ was het antwoord. 

Wat hangt de 
Ravelijn boven 
de daken?  

door Herm Willems

Geachte leden van de Gemeenteraad van Maastricht

In de loop van de jaren hebben wij, bewoners van Brusselse Poort, het 
verkeer vanaf de Noorderbrug zien verdubbelen naar 16.000 personenauto’s 
en 1.400 vrachtauto’s gemiddeld per dag - iedere dag (zie: Verkeersmonitor 
2022, p 10, 14 en 16). De benaming ‘Randweg Noord’, voor het tracé Fort 
Willemweg-Fagotstr.-Nobellaan door de bebouwde kom van onze buurt, 
is dan helaas ook niet overdreven. 

Onze hoop was gevestigd op een milieuzone maar helaas heeft gem. 
Maastricht anders besloten. Onze hoop is nu gevestigd op een verstandige 
besteding van de gelden die nu zijn vrijgekomen. Hoewel de voorstellen die 
voorliggen zeker goede elementen bevatten zijn er een aantal zaken waar 
wij grote vragen bij hebben:
-  Waarom geld uitgeven aan bomen en planten in de binnenstad terwijl  

deze maatregel (zoals andere insprekers nader toelichten) niet lijdt tot  
een betere luchtkwaliteit, maar eerder het tegenovergestelde resultaat 
bereikt?

-  Waarom investeren in een P&R voorziening nabij het Via Regia Verkeers-
plein terwijl Brusselse Poort al zoveel toename van verkeersdruk te verduren 
heeft, er al een uitbreiding tot 550 parkeerplaatsen bij het winkelcentrum 
is geweest, en wij niet zitten te wachten op parkeer-verkeer afkomstig van 
Via Regia én Tongerseweg?

-  Waarom nóg meer verkeer langs de ‘Randweg Noord’ terwijl er een school 
binnen 10 meter van de ‘randweg’ ligt en er dus een hoog gevoelige groep 
dagelijks wordt blootgesteld aan 16.000 auto’s en 1.400 vrachtauto’s,  
ruim boven de GGD-norm van max. 10.000 auto’s.

Als we dan kijken naar de voorstellen die wij als samenwerkende buurtnet-
werken hebben gedaan in de brief van 29-11 op basis van het ‘Spoorboekje 
verbeteren Luchtkwaliteit’ dan zien wij veel meer nadruk op maatregelen  
die de luchtkwaliteit in heel Maastricht bevorderen, en niet alleen in de 
binnenstad, zoals:
·	  Spoor 32: Citaat: “Het verminderen van overlast van vrachtverkeer voor 

bewoners aan de hoofd- invalswegen in Maastricht-West, waarbij door-
gaand vrachtverkeer via Maastricht-West wordt geweerd.“ -> Prima plan! 
Maar dan svp niet alleen voor de Tongerseweg maar ook voor de Fort 
Willemweg, Fagotstraat en Nobellaan!

·	  Spoor 65 Stimuleringsregeling vervanging vervuilende brommers en  
scooters. “Deze maatregel kan naast of in plaats van een milieuzone  
voor brommers en scooters worden toegepast” 

·	  Spoor 64 Milieuzone voor brommers en scooters. Deze maatregel  
kan volgens ons prima als aanvulling op ZES-zone of als aanvulling op 
fietsstraten worden toegepast.

·	  Spoor 34 Vrachtwagenheffing: dit zou voor de onze buurt veel verschil 
kunnen maken

·	  Spoor 35: Verkenning haalbaarheid Rondweg Smeermaas: hiermee zou 
een echte randweg worden gerealiseerd, en niet een randweg zoals nu,  
die midden door de bebouwde kom van Brussels Poort gaat. 

Samenvattend: de bewoners van de buurten buiten de binnenstad verwach-
ten rechtvaardige maatregelen die ook de luchtkwaliteit in de buitenwijken 
verbeterd.

In september hebben we, bij een 
tweede samenkomst met de wet-
houder die de buurten in Maastricht 
West in haar portefeuille heeft, 
vooral aandacht besteed aan de 
speelvoorzieningen in de wijk. 

foto Google Maps

Ook vanuit buurtnetwerk Brusselsepoort is een inspraak reactie 
geweest, met name ook omdat de gemeente van plan is een grote 
P&R parkeerplaats aan te leggen aan het Via Regia verkeersplein 
(in de hoek waar nu het Esso tankstation ligt). De inspraakreactie 
vanuit onze buurt kunt u hiernaast lezen.
Helaas lijkt het er op dat een meerderheid van de gemeenteraad 
en de wethouder zich weinig aantrekt van de nadelige gevolgen 
voor onze buurt van een grote parkeerplaats (minimaal 250, maar 
mogelijk veel meer) bij het Via Regia verkeersplein. Volgens de 
vergaderstukken van de Domeinvergadering Fysiek van 5 december 
heeft de gemeente deze zomer zelfs al een verkenning opgestart 
en wordt naar verwachting begin 2024 een intentieovereenkomst 
met betrokkenen gesloten. Van het gemeentebestuur begrepen 
wij dat deze P&R ook bedoeld is voor al het verkeer dat afkomstig is 
van de Tongerseweg. De inspraakreacties zijn gedaan namens:

Buurtnetwerken: 
Brusselsepoort, Amby, Biesland, Caberg, Heer, Heugemerveld, 
Jekerkwartier, Kommelkwartier, Limmel, Mariaberg, Nazareth, 
Pieterbuurt, Ravelijn Bewonersbelangen, Scharn, Scharn-West, 
Wittevrouwenveld, Wyckerpoort, Ceramique. 

Belangenorganisaties: 
Buurtbalans Maastricht, Milieudefensie Maastricht, Vrienden 
Binnenstad Maastricht, Vrijthof Binnenste Buiten, Fietsersbond, 
FNV, Maastricht for Climate.

  Deze samenwerkende organisaties zijn bereikbaar 
 via het emailadres: inzetmeuro4@gmail.com 

https://www.pnnl.nl/new/28529/APCOA-PARKING-voegt-premium-locatie-in-Maastricht-toe
https://drive.google.com/file/d/1BOpIY6X54jxZ6pg6ktVbtgwzNRbFDOKX/view
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/agenda/agendaview/action=showdoc/ag=08888a80a288200802822008239b16f2/pdc=0aa02088a000a08008aa020b114e735c/Bijdrage_-_InzetMEuroVier_-_aan_de_gemeenteraad_-_30_november_2023.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2a8a82aa000022a802a22a881515ae97/RIB_-_Spoorboekje_Verbeteren_luchtkwaliteit_en_bereikbaarheid_Maastricht.pdf
mailto:inzetmeuro4@gmail.com
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op 
de 

wijk
door Arja Peters
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De in de jaren vijftig van de vorige eeuw 
aangelegde sportvelden tussen Malpertuis 
en Caberg raakten in de loop der jaren 
volledig overwoekerd door hoog opgescho-
ten groen. Veel buurtbewoners durfden 
deze alsmaar lommerrijker wordende 
plek om uiteenlopende redenen niet meer 
te betreden. Zelfs niet in gezelschap van 
een onverschrokken hond. 

Maar, ergens in het eerste decennium van 
de 21e eeuw, kregen de omwonenden 
opeens een luxe vouwblad van behoorlijk 
zwaar papier in de bus: de gemeente zou 
gaan zorgen voor een ingrijpende gedaante-
verwisseling van het terrein. Het Viegen-
park stond namelijk op stapel. Dat zou 
een park worden met de allure van Central 
Park in New York, zo stond er. Toe maar. 
Maar dit was misschien toch ietsepietsie 
te hoog gegrepen voor een provinciehoofd-
stad. Gelukkig kon wel een prachtige 
bloementuin met gele muurtjes gereali-
seerd worden. Na verloop van tijd echter, 
bleek die over te weinig zelfonderhoudend 
vermogen te beschikken. Zo nam de natuur 
de regie over het terrein andermaal over. 
In 2020, tijdens een coronawandeling 
door de wijk, zagen Ine en Toos het 
verwaarloosde park voor het eerst van 
nabij. Spoedig gingen er balletjes alle 
kanten op rollen. De twee sloten zich aan 
bij de stichting Samen Groener, die in 
overleg met de gemeente plannen had 
gemaakt voor het park. Er werden veel 
kleurige bloemen en mooie bomen 
aangevoerd. De gemeente was het er mee 
eens dat de buurtbewoners het onderhoud 

zelf ter hand zouden nemen. Gaandeweg 
haakten er steeds meer gelijkgezinden 
aan. Anno nu zijn er vanaf de lente t/m de 
herfst op dinsdag- en zaterdagochtend 
mensen bezig met het onderhoud van de 
tuin. Lijkt het je leuk om daar ook eens je 
hand- en spandiensten aan te bieden? 
Nou, kom langs, je wordt daar hartelijk 
ontvangen!

We zijn er nog niet. Want er kwamen ook 
gezellige zomeractiviteiten tot bloei in het 
herrijzende park. Er werd gekampeerd, 
gedanst, knus om een vuurtje gezeten, 
en samen ouderwetse soep gegeten. 
Zelfs over je toekomst hoefde je niet in het 
ongewisse te blijven. Daar zorgden een 
kaartlegster en een sterrenwichelaar wel 
voor. Kon het nog bonter? Zeker: voor één 
dag trouwen middels inmenging van een 
roodharige exotische priesteres was voor 
iedereen zomaar weggelegd.
En afgelopen zomer werd er een cursus 
‘meer-emmerig trommelen’ gegeven. 
Maar ook een filosofiecafé in de openlucht, 
inclusief een Nederlandse plensbui, vond 
er plaats. Nu we het toch over diepgang 
hebben: als je over een beetje uithoudings-
vermogen beschikt, kun je in het park 
grondwater, dat daar zo’n 20 meter diep 
zit, oppompen. Geadviseerd wordt om dat 
water over Gods park te laten uitvloeien, 
want drinkbaar voor mensen is het niet, 
naar verluidt.

Laatste nieuws: in oktober werden er door 
de gemeente mooie stijlvolle blankhouten 
banken en tafels in de bloementuin 

geplaatst. Thermoskan met koffie, kopjes 
en koekjes voor jezelf en de andere 
aanwezige moppies mee, dan ben je toch 
maar mooi even lekker uit je huisje. En, 
en passant haal je nog een frisse neus ook.

Van sportpark 
naar Viegenpark                                    

door Herm Willems

foto's Berto Aussems

foto's buurtapp Frederikbastion/Vaubanstraat

contact 
samengroenermtrnw@gmail.com 
www.samengroenermtrnw.nl

Volg onze website  
en/of facebook voor  
actuele informatie.

Het waren en zijn natte tijden in de wijk.  
Op 26 augustus waren er heftige buien  
en liep er veel water de kelders in. Op  
12 september was het nog een graadje 
erger en gebeurde het op veel meer 
plekken in Maastricht ook maar werden 
mensen in onze wijk opnieuw getroffen.
Wij moesten het van elkaar hebben in de 
wijk om met vereende krachten het water 
weg te pompen; de gemeente verscheen 
weken later pas. Er is herhaaldelijk contact 
geweest met de gemeente maar helaas 
heeft dat nog niet tot enig resultaat geleid, 
zoals u in onderstaande brief aan het 
College van Burgemeester en Wethouders 
kunt lezen. Eigenlijk leidde het gesprek 
met de medewerkers van de gemeente 
met een aantal buurtbewoners op 

19 september tot meer frustratie door 
de manier waarop wij benaderd werden, 
alsof wij een stel criminelen waren die 
onze huizen niet op orde hebben.

Het riool is oud en er is naar wij weten 
nooit meer iets aan gedaan. Er is een mooi 
‘Waterprogramma 2023-2027 Maastricht’ 
dat u kunt inzien als u het online intikt 
maar wat schieten wij daar mee op? Er 
staat in dat er in 2025 gepland is iets aan 
de instroomvoorziening Brusselseweg 
te doen maar wat betekent dat concreet?
Wij hebben handtekeningen verzameld in 
de wijk en deze aangeboden met de 
begeleidende brief aan B & W, maar daar tot 
op heden nog niets van mogen vernemen.
De tekst in de brief spreekt voor zich maar 

het vertrouwen dat er op korte termijn 
een oplossing komt is helaas niet groot!
Er zijn in dit stadsdeel rondom de Fronten 
veel woningen bijgebouwd de laatste jaren 
die allemaal het rioolsysteem verder 
belasten, naast de hevige regenval. 
Sindsdien is de wateroverlast bij hevige 
buien fors toegenomen. Eerst waren het 
een paar huizen die af en toe wat water 
hebben maar nu zijn het er veel en veel 
meer!

Maar het maakt allemaal niet uit…het 
enige antwoord wat we tot nu toe hebben 
gekregen is dat we de Burgemeester en 
Wethouders aansprakelijk moeten stellen.
Is dat echt de manier waarop we met 
elkaar willen omgaan?

Aan: College van Burgemeester en  
Wethouders Maastricht
Van: Buurtbewoners Brusselseweg, 
Vaubanstraat, Frederikbastion, Holstein- 
bastion, Bastionstraat, Ravelijnstraat, 
Hoornwerk en Kroonwerk.
Onderwerp: Wateroverlast, achterstallig 
onderhoud riool
Datum: 17-10-2023

Geacht College,

De laatste jaren hebben veel woningen, met 
name aan de Vaubanstraat, wateroverlast  
bij grotere regenbuien, in de meeste gevallen 
komt het water dan via de rioolbuizen, en  
langs de rioolbuizen door de muren naar  
binnen. Het water blijft daarna nog  
binnensijpelen als het regent. Meer dan 
10 jaar geleden is dat al begonnen en is er, 
zonder resultaat, contact over geweest met 
de gemeente. Zo ook vorig jaar is er beloofd 
dat er onderzoek zou plaatsvinden, wat 
pas een jaar later na het indienen van 
een klacht daadwerkelijk gebeurd is.

De resultaten van dat onderzoek zouden wij 
ontvangen maar ook dat is niet meer gebeurd, 
terwijl dit meerdere malen beloofd is. Ook in  
de brandgangen, achter de huizen zou iets 
moeten veranderen, maar ook daar is niets  
aan gedaan. Op 12 september jl. en 2 weken 
daarvoor zijn bij regenbuien veel kelders  
totaal ondergelopen. Toen uiteindelijk op  
19 september Dr. Van Dijk met een collega 
kwam, werden zij ontvangen door een aantal 
buurtbewoners.
Er volgde een vrij heftige discussie omdat  
wij onheus bejegend werden en er meteen 
begonnen werd met het opsommen van alles, 
waar wij als huiseigenaren in de nieuwe 
bouwverordeningen verantwoordelijk voor  
zijn. Ik wil u erop wijzen dat wij allen in  
een wijk wonen die minimaal 70 jaar oud is.
Wij nemen onze verantwoordelijkheid en 
hebben zo nodig onze eigen rioolafvoeren 
vernieuwd. Wij betalen netjes onze belasting  
en vragen ons nu wel af, of wij dat nog wel 
moeten doen. Wat ons echter tegen de borst 
stuit, is dat de gemeente de verantwoordelijk-
heid niet neemt, het riool zeker toe is aan 
vervanging en er niet constructief wordt mee 

gedacht hoe wij dit op moeten gaan lossen.
De overlast is, sinds de Villawijk (Kroonwerk 
en Hoornwerk) is gebouwd, ook aanzienlijk 
toegenomen en Dhr. Van Dijk vroeg zich 
hardop af of het systeem wel goed bemeten  
is bij de aanleg van het nieuwe wijkje.  
Hij zei tevens dat er zeker mankementen  
naar voren zullen komen als men het rioolsys-
teem goed ging nakijken. Maar dat er niets aan 
gedaan zou worden omdat daar geen geld voor 
zou zijn.
De conclusie was dat het enige wat wij  
kunnen doen is: Burgemeester en wethouders 
aansprakelijk stellen! Dat zei Dhr. Van Dijk 
letterlijk.
Wij hebben handtekeningen verzameld  
van alle mensen die overlast hebben en  
van mensen die vinden dat er een oplossing 
moet komen. Het kan niet zo zijn dat de 
bewoners in angst leven, bij iedere bui die 
eraan zal komen. In deze petitie bieden wij  
u de handtekeningen aan, in de verwachting 
dat wij het niet zover hoeven te laten komen 
rechtszaken aan te gaan spannen tegen de 
gemeente. Waar ligt de bewijslast?  
Bij ons of bij de Gemeente?

mailto:samengroenermtrnw@gmail.com
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Het Bonnefantencollege houdt waarschijn-
lijk op te bestaan, maar de locatie zal niet 
verdwijnen. Het Sint Maartenscollege 
verhuist naar deze locatie, Eenhoornsingel 
100, achter winkelcentrum Brusselsepoort. 
Deze school is bedoeld voor VMBO TL-, 
HAVO- en VWO leerlingen. Gevolg is dat 
alle VMBO Basis- en -Kader leerlingen die 
wonen in het Westen van Maastricht zullen 
moeten reizen naar een nieuwe locatie aan 
de Groene Loper vlak bij het VISTA college. 
Zo lijkt het plan van enkele jaren geleden 
alsnog gedeeltelijk te worden uitgevoerd. 
Het VMBO Maastricht dat nu nog in Scharn 
is gehuisvest, zal immers ook naar deze 
nieuwe locatie verhuizen. 

Het Porta Mosana college en het Bernard 
Lievegoed college blijven op hun huidige 
locaties, maar worden grondig verbouwd 
of krijgen nieuwbouw. Beide scholen zijn  
er voor HAVO- en VWO leerlingen en het 
Bernard Lievegoed College heeft daar-
naast ook ruimte voor VMBO TL-, -Basis  
en -Kader leerlingen. Deze moeten dan 
wel ingeloot worden door een notaris of 
gebruik kunnen maken van een aantal 
gereserveerde plekken speciaal voor 
de doorstroom vanuit het vrije school 
basisonderwijs.

Zo lijkt er dus schot te komen in een dossier 
dat al meer dan tien jaar loopt, tenzij de 
Maastrichtse raad vasthoudt aan zijn eis 
aan het LVO om aan beide zijden van de 
Maas toegankelijk voortgezet onderwijs te 
bieden voor alle niveaus. Dat is namelijk in 
dit nieuwe plan niet aan de orde. 
Een tweede punt van zorg zijn de docenten 
van de genoemde scholen. Ook zij zullen 
de plannen moeten steunen. De docenten 
van het Sint Maartenscollege hebben bij 
het horen van het bovenstaande plan al 
spontaan het werk neergelegd, net zoals 
ze al eerder in verzet kwamen tegen 
voorgenomen plannen van het LVO.
In de gemeenteraadsvergadering van vijf 
december zijn vragen gesteld over dit  
plan en met name de huisvesting van 
Basis- en Kaderonderwijs op één locatie 
aan de Groene Loper. Er werd benoemd  
dat dit onderwijs duur is en er een 
minimaal aantal leerlingen voor nodig is 
om de kosten te kunnen dekken. Dit is 
maar ten dele waar. De financiering vanuit 
de overheid houdt hier immers al rekening 
mee. Voor Basis- en Kaderonderwijs is er 
meer financiering beschikbaar. Als het LVO 
kiest voor brede scholen waar alle niveaus 
vertegenwoordigd zijn, is er ook nog extra 
financiering mogelijk vanuit het rijk. 

De overheid doet dit omdat ze inziet dat 
scholen naast een kwalificerende plicht, 
ook een plicht hebben om de persoonlijk-
heid van leerlingen te ontwikkelen. 
Socialisatie en persoonsvorming  
verdwijnen in deze discussie al snel naar 
de achtergrond ten behoeve van financiële 
dilemma’s. Terwijl juist die niet van invloed 
zouden mogen zijn op het welbevinden en 
de ontwikkeling van leerlingen.

Inclusief onderwijs, toegankelijk voor alle 
kinderen, lijkt dus verder weg dan ooit. 
Waar HAVO- en VWO leerlingen keuzes 
hebben, hebben VMBO Kader- en -Basis 
leerlingen die niet. Dat is meer dan 
kwalijk. Ik hoop dat het LVO stopt met  
het in stand houden van ‘bubbels’ waarin 
jongeren met dezelfde achtergrond en 
gelijk niveau bij elkaar worden gezet.  
Hoe mooi de populaire termen ‘science’, 
‘arts’, ‘taal en wetenschap’ en ‘meester-
schap’ ook klinken, het gevaar van 
exclusiviteit is aanwezig.

Ik pleit dus vóór het huisvestingsplan van 
de gemeente Maastricht, maar dan wel 
met vier brede scholen waar alle niveaus 
worden aangeboden. In een omgeving  
die de juiste afspiegeling is van de 
maatschappij, kunnen kinderen zich dan 
ontwikkelen tot jongvolwassenen die klaar 
zijn voor een vervolgstap in hun leven. 

  *Rob Hartmann MA; Betrokken ouder, 

woonachtig in Brusselse Poort Oost en 

werkzaam als onderwijskundig leider  

in het MBO.

De kogel is bijna door de kerk. Het LVO en de gemeente Maastricht zijn het eens 
geworden over de beoogde nieuwe locaties voor het voortgezet onderwijs in 
Maastricht. Althans, als de uit te voeren haalbaarheidsonderzoeken positief worden 
afgerond en de gemeenteraad en de ondernemingsraden de plannen daarna 
goedkeuren. De eerste vergadering over het plan dat zoveel jonge gezinnen gaat 
raken werd op pakjesavond in de Maastrichtse gemeenteraad besproken.

Gelukkig is dat nu opgelost, maar de 
bestelling zal nog zes tot acht weken op 
zich laten wachten. De gemeente heeft 
ons verzekerd dat overschrijding van de 
jaargrens in dit geval mag, waar alle 
projecten uit de eerste burgerbegroting 
eigenlijk vóór het einde van 2023 moesten 
zijn gerealiseerd. 

Ondertussen zijn ook twee groene kasten 
geplaatst met een watervoorziening en 
elektriciteitsaansluiting. Die zijn veel 
duurder geworden dan het bedrag dat 

uit de burgerbegroting komt, maar de 
gemeente neemt het meerbedrag voor 
eigen rekening.

De twee banken die we in het midden van 
het plein wilden bouwen, is weer een heel 
ander verhaal. Het Elisabeth Strouvenfonds 
subsidieerde vrijgevig, maar stelde als 
voorwaarde dat ze op afzienbare termijn 
gerealiseerd moesten zijn. Zo niet dan 
moet misschien zelfs wel het geld terug! 
Ons plan om in het najaar samen die banken 
te bouwen (er hebben zich al vrijwilligers 

aangemeld) wordt doorkruist door de eis 
van de gemeente om het bankenplan alsnog 
ter goedkeuring voor te leggen. Dat terwijl 
het plan in het kader van de burgerbegroting 
al door de gemeentelijke instanties was 
bekeken en goed bevonden. Kortom, ook 
hier vertraging en beren op de weg. Toch 
gaat de projectgroep onvervaard door, ook 
met de plannen voor concentratie van de 
fietsenstallingen, het aanpassen van de 
ondergrond van het plein en de vergroening 
door beplanting van verhoogde boomspie-
gels. We blijven u informeren!

afbeelding Impressie door Boris van Eijsden 
van nieuwe banken op het plein

Maastrichts onderwijs is 
verre van inclusief

door Rob Hartmann

Waarom blijft de 
vernieuwing van 
het Orleansplein 
maar uit?

door Chris Leonards
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Najaar 2023 hadden we gezegd. Dan zouden toch echt het nieuwe speel- en  
sporttoestel geplaatst zijn. Dat blijkt helaas te optimistisch gedacht, want er  
was onduidelijkheid en verschil van inzicht met de gemeente over de vraag 
hoeveel ruimte voor die twee toestellen moest worden gereserveerd. 

Kinderkoor
door Jojet Lysen

oproep

Een van de kapelaans van de Parochie-
federatie Maastricht-West, Vincent 
Kumar, wil graag een kinderkoor met 
meisjes én jongens oprichten. Het koor 
zal gaan repeteren op zaterdagen van 
drie tot vier uur in de Sint Annakerk. 
Dan kunnen ouders in de tussentijd 
mooi even naar de Brusselsepoort voor 
een boodschap, zo zegt de kapelaan. 

Piano- en blokfluitspelers zijn ook welkom. 
Kapelaan Vincent denkt aan kinderen  
van 8, 9 en 10 jaar oud. 

Een goed initiatief, muziek maken is belang-
rijk voor de ontwikkeling van kinderen. 
Samen musiceren heeft een positief effect 
op de intelligentie van kinderen en is goed 
voor de sociale vaardigheden. 

De kapelaan heeft wel nog wat onder- 
steuning nodig en is ook nog op zoek naar, 
bij voorkeur, vrouwelijke begeleiding.  
De deelname is gratis.  
Buurtbewoners en ouders van kinderen 
die belangstelling hebben kunnen mailen 
of bellen met Vincent Kumar:  
telefoon: 06-15 45 80 87 /
e-mail: vincent.kumar38@gmail.com
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Sint Oda in het groen
door Carly Maenen

Afscheid 
van apotheker 
Ellen Willemsen

Twee jaar geleden zijn Kindcentrum Oda en het CNME met elkaar om 
de tafel gegaan voor het ‘vergroenen’ van de speelplaats. Zo was er het 
idee om meer gevarieerd groen te planten, zodat er onder andere meer 
koelte ontstaat. Daarnaast wilden we dat water meer ruimte zou krijgen, 
kinderen zich beter konden terugtrekken tussen het groen en dat ze meer 
natuurervaringen op het schoolplein zouden opdoen. Deze ideeën zijn 
inmiddels werkelijkheid aan het worden en geleidelijk aan wordt het 
steeds groener, speelrijker en leerzamer op onze speelplaats. 

Vóór de herfstvakantie zijn met de kinderen samen de eerste tegels  
gelicht. Vervolgens hebben we in de herfstvakantie verder gewerkt aan  
de totstandkoming van onze ‘groene speelplaats’. 

Over het proces van deze verandering en het onderhoud van de speelplaats 
krijgen de kinderen les van het CNME. Zo heeft de midden- en bovenbouw 
les gehad over het aanplanten van bomen.

De kinderen genieten enorm van de nieuwe natuurlijke speelomgeving, 
waar ze kunnen klimmen, hutten bouwen, spelen met water en in het zand, 
maar in de zomer ook fruit kunnen plukken! En als de kinderen genieten, 
dan genieten wij ook!

Lieve mensen,

Eerlijk gezegd: ik mis de apotheek niet.
Maar u, de apotheekbezoeker, wel.

Het luisteren, meedenken, advies geven.
Teleurstellen, alternatieven leveren, nabellen.
Een medicatiegesprek, altijd langer en  
dieper dan gepland.
Een compliment krijgen,
maar ook een terechte klacht.
Discussiëren met de dokter,  
sparren met de specialist.
Een fout toegeven, een recept corrigeren.
Waarschuwen voor een bijwerking,  
geruststellen bij een gemiste pil.
Uitleggen van een puf, inleven in slecht nieuws.
Scherm op de balie, een knuffel zomaar.
Vitamines voor gewrichten,  
een pleister voor de wond.
Een praatje over het weer,  
diepzinnig over ziel en zin.
De eerste inschrijvingen bij de Fronten, 
vertrouwde gezichten van voorheen.
En natuurlijk samen met de assistentes,  
die naast mij stonden of ik achter hen.
Ze kwamen en gingen en weer anderen ook,  
net als ik ben gekomen en gegaan.
Met artsen, POH-ers, therapeuten,  
lieve dames, beste heren.
Twee jaar bouwen, aan tallen, aan vertrouwen.
Totdat mijn hart mij vroeg (mijn) weg te gaan.
Uitvliegen en uitproberen,  
soms vallen en weer door.
Voelen wat past, weten wat mogelijk is.
Mijn plek innemen en wat licht laten schijnen.

Dank dat u erbij was  
tijdens dit stukje van mijn reis!

Ellen Willemsen

foto oorspronkelijk team De Fronten met Ellen in het midden


